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Spørgsmål 
Ministeren bedes redegøre for, hvordan Udenrigsministeriets 
rejsevejledninger fastsættes og af hvem, herunder om de danske 
sundhedsmyndigheder også er involveret i vurderingen? Desuden bedes 
ministeren oplyse, om rejsevejledningen er internationalt og/eller EU-
koordineret. 
 
Svar 
Udenrigsministeriets rejsevejledninger fastsættes i øjeblikket som en del af 
regeringens samlede indsats mod COVID-19. Sommerens rejsevejledning 
er baseret på tre kriterier:  

1. Et forsigtighedsprincip, så det  i videst mulig omfang kan 
forebygges, at danske rejsende tager smitte med tilbage til Danmark 

2. Smitterisiko for danske rejsende når de er i udlandet 
3. Lokale rejserestriktioner i udlandet, som f.eks. indrejseforbud og 

karantæneregler, der fortsat kan gøre det svært at være rejsende 
 
På den baggrund frarådes alle ikke-nødvendige rejser til hele verden frem 
til 31. august på nær Island, Norge og Tyskland, som Udenrigsministeriet 
fra d. 15. juni åbner op for rejse til. Udenrigsministeriet vil dog opfordre 
til, at man kun rejser til områder, som ikke er tætbefolkede. 
 
Regeringen er desuden i dialog med Sverige og Finland, og der kan på den 
baggrund eventuelt blive foretaget yderligere lempelser i 
rejsevejledningerne inden den 31. august. 
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Den gradvise åbning af rejsevejledningen er udarbejdet i koordination med 
andre relevante danske myndigheder, herunder sundhedsmyndighederne.  
 
Udarbejdelsen af rejsevejledninger er et national anliggende, og det er op 
til hvert enkelt land at vurdere, hvornår det er forsvarligt at lempe. Men 
jeg har løbende bilaterale drøftelser om tilgangen til rejsevejledninger med 
mine europæiske ministerkolleger, ligesom spørgsmålet drøftes i EU.   
 
 

Med venlig hilsen 
 
 
 

Jeppe Kofod 
 
 
 

 
 


